
Ajuntament 
de Barcelona 

Districte de Ciutat Vella 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE DE 
CIUTAT VELLA DEL 4 DE DESEMBRE DE 2012 

A la Sala de Plens del Districte de Ciutat Vella de l'Ajuntament de la Ciutat de 
Barcelona, el dia QUATRE DE DESEMBRE DE DOS MIL DOTZE, s'hi reuneix el 
Consell Plenari en sessió ordinària, sota la presidència de la regidora de l'Ajuntament 
de Barcelona, Ima. Sra. Sara Jaurrieta, i la vicepresidència del conseller, Sr. Joan 
Anton Sanchez i de Juan. 

Hi concorren les senyores conselleres i els senyors consellers: Sra. Anna Lliuró i 
Serra, Sr. Pol Avinyó i Roselló, Sr. Jordi Galofré Monleón, Sr. Josep Zalacaín i Suarez, 
Sr. Albert Rodríguez i Roig, Sra. Ma José Arteaga i Muñoz, Sr. Nacho Cano i Vidal, 
Sra. Carolina Pallés i Calte, Sr. Daniel Pío i Gutiérrez, Sr. Albert Rodríguez i Roig, Sra. 
Elisabeth Jiménez Cara, Sr. Ramon Molist i Godó, Sr. Agustín Beneyte i Mayor, Sr. 
Rubén Fernando Costa i Ullua, Sra. Rut Garrida i García, Sr. José Carles Casanova i 
Losilla, Sr. Jordi Bordas i Villalba, i assistits pel secretari del Consell del Districte, Sr. 
Alfred Lacasa, que certifica. 

Hi concorren també el primer tinent d'Alcalde, lm. Sr. Joaquim Forn i Chiariello, i el 
regidor adscrit Sr. Alberto Villagrasa i Gil. 

Constatada l'existència de quòrum legal, la Presidència obra la sessió a les 19:00 
hores. 

La Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella dóna la 
benvinguda a tothom i inicia la sessió excusant l'assistència de la Regidora Mercè 
Homs, qui ha estat mare recentment i per tant està de baixa. En nom de tot el consell, 
felicita el naixement de la seva nova filla. En el seu lloc, assisteix al plenari el primer 
tinent d'alcalde de l'ajuntament, Sr. Joaquim Forn i Chiariello. Serà el Sr. Forn qui 
en nom del govern donarà resposta als punts de l'ordre del dia, que és el següent: 

ORDRE DEL DIA 

Aprovació de les actes de les sessions del Consell Plenari celebrades el 19 de 
setembre i el 4 d'octubre, ambdós de 2012. 

A) PART INFORMATIVA 

1. Despatx d'Ofici 
2.1nforme del Regidor 
3.Campanya de Nadal 

B) PART DECISÒRIA 
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1.1NFORMAR el pla especial de regulació de les condicions d'edificació de les 
finques situades al carrer de Sant Pere Més Baix, núms. 48-50 i 52, promogut 
per CAT AIGÜES SL. 

C) PART D'IMPULS I CONTROL 

1.Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal UpB sobre 
l'impost sobre les estades en establiments turístics (ISEET) a fi efecte de 
destinar una part proporcional d'acord amb les propostes dels Consells de Barri 
del Districte. 

2.Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ICV-EUiA en què 
s'insta al Govern a la suspensió dels desnonaments. 

3.Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal del PPC de 
rebuig del PAM. 

4.Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal del PSC per 
afavorir la rehabilitació de finques. 

5.Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal UpB sobre 
assignacions de locals buits a les entitats. 

6.Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ICV-EUiA en relació al 
Memorial Democràtic. 

?.Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal PPC sobre el projecte 
"JOCS I MÉS". 

8.Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal del PSC sobre 
l'activitat inspectora a la Rambla 

9.Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal UpB sobre ajudes 
per insonorització als locals. 

1 O.Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ICV-EUiA sobre 
posada a disposició de la ciutadania d'un informe de l'octubre de 201 O. 

11 .Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal PPC sobre el 
criteri d'inspeccions a la Rambla. 

12.Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal del PSC sobre el 
text refós del planejament urbanístic de la Barceloneta. 

13.Seguiment de Proposició del Grup Municipal ICV-EUiA de la proposició 
aprovada en sessió de 6.10.2011 sobre el pla d'usos. 

14.Seguiment de Proposició del Grup Municipal del PPC de la proposició aprovada 
en sessió de 3.5.2012 sobre rehabilitació de finques de la Barceloneta. 

15.Seguiment de Proposició del Grup Municipal del PSC de la proposició aprovada 
en sessió de 3.5.2012 sobre les gestions amb la Fundació Privada Hospital de 
la santa Creu i Sant Pau per la construcció de l'escola Bressol Andrea Dòria. 

DECLARACIÓNS INSTITUCIONALS 

Declaració Institucional presentada per UpB sobre els desnonaments. 

APROVACIÓ D'ACTA 

No ha estat possible el lliurament de les actes pendents. Seran aprovades en el 
següent Plenari, per tant, es posposa aquest punt, i es passa a la presa de possessió 
del nou conseller del Partit Popular, el Sr. Agustín Beneyte i Mayor, a qui la presidència 
demana que s'aixequi, i li formula la següent pregunta: 

"Sr. Agustín Beneyte, jureu o prometeu per la vostra consciència i honor, complir 
fidelment les obligacions del càrrec de membre del Consell de Districte de Ciutat Vella, 
amb lleialtat al Rei, i respectar i fer respectar la Constitució i l'Estatut de Catalunya?" 
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Sr. Agustín Beneyte i Mayor: 
Sí, juro. 

Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella: 
Moltes gràcies. Li donem la benvinguda en aquest Consell Plenari i agraïm les tasques 
que el conseller de districte, Sr. Juan Herrero i Sappetí, que avui finalitzen, ha realitzat 
al llarg d'aquest temps. 

PART INFORMATIVA: 

S'inicia el despatx d'ofici que ha estat entregat amb temps. Demana la paraula el Sr. 
Albert Rodríguez, del grup municipal socialista. 

El Sr. Albert Rodríguez Roig dóna la benvinguda al Sr. Beneyte pel seu nou càrrec i 
l'encoratja a fer bona feina. 

En el tema del despatx d'ofici, vol fer una petició sobre les altes dels espais de pública 
concurrència a Ciutat Vella, que és poder conèixer quins d'aquests espais es donen 
d'alta, o quan es produeix un traspàs de la llicència, i envers a un local d'una altra part 
del territori, saber també quin és el que es tanca i quin s'obre. 

La Sra. Mercè Massa, gerent del Districte de Ciutat Vella respon que en el despatx 
d'ofici ja s'inclouen les altes, les baixes i les modificacions, però és veritat que no està 
directament relacionat i caldria buscar-ho per l'adreça. Aclareix que en algun cas, l'alta 
no representa tant una nova activitat com una nova llicència; de vegades, fer 
modificacions substancials dóna lloc a una alta. En qualsevol cas, s'intentarà fer-ho 
més entenedor en el següent informe. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa al 
següent punt de l'ordre del dia, l'Informe de la Regidoria, i atorga la paraula al primer 
tinent d'alcalde, Sr. Joaquín Forn. 

El Sr. Joaquín Forn, primer tinent d'alcalde de l'Ajuntament de Barcelona 
comença la seva exposició amb l'agenda institucional , amb les diferents activitats 
desenvolupades: 

En el mes de novembre, la Castanyada. La pluja va impedir que dues de les tres 
castanyades del Raval es poguessin celebrar. Una va tenir lloc a la plaça Salvador 
Seguí, organitzada pel projecte Infància Raval. 

A la Barceloneta, es va celebrar la castanyada infantí!, a la plaça del Poeta Boscà, que 
organitza l 'associació de l'Hòstia, í la castanyada popular "sense alcohol" de 
l'associació Gama. Del Gòtic, també hí ha diferents castanyades, al barrí de St. Just, al 
Casc Antic, al passeig del Born í a la placeta Montcada. 

El norantè aniversari de l'Agrupació Cultural Folklòrica Barcelonesa. Aquesta entitat té 
una llarga trajectòria vinculada a la música í a les sardanes, í també és una entitat 
plenament vinculada al nostre districte, ja que és l'entitat que organitza, des de fa 
seixanta anys, les vetllades a la plaça St. Jaume, que ara se celebren a l 'avinguda de 
la Catedral. 

La novena ballada de Gegants Històrics de Sta. María del Mar, que va tenir lloc el 
dissabte 27 d'octubre dins la Basílica Sta. María del Mar, amb la Colla Gegantera del 
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Casc Antic, que l'organitza des del 2. 003 i que celebra la recuperació dels gegants de 
Sta. Maria del Mar. 

El cinquè aniversari de la Fundació Setba, dedicada a la promoció de l'art i la cultura. 
Ho va celebrar organitzant una mostra a la plaça Reial, amb la co/·/aboració de 
diferents establiments que hi van donar suport. 

L'encesa de llums del carrer de l'Om el dia 22 de novembre, que per primera vegada 
s'ha afegit a l'enllumenat nadalenc. Això ha estat possible gràcies a l'esforç dels 
comerciants del mateix carrer que s'han coordinat amb els comerciants de Nou de la 
Rambla i del propi Eix del Raval. 

El Mercat del Càntir es va celebrar els dies 24 i 25 de novembre, a l'entorn del Mercat 
de Sta. Caterina, i va estar organitzat també per l'associació de comerç de Sta. 
Caterina, amb la col·laboració del propi mercat. 

Es va fer e/ lliurament de medalles d'honor de la ciutat, el dia 27 de novembre, per part 
de l'alcalde de Barcelona, als diferents districtes. Els guardonats del districte de Ciutat 
Vella són la Fundació Comtal, a qui se'ls va reconèixer la seva tasca com a entitat soci 
- educativa de joves en situació de risc, i el Sr. Enric Canet, per la seva trajectòria com 
a educador en el barri del Raval. 

El passat 28 de novembre, a /es insta¡.facions del Museu Picasso, es va presentar la 
Xarxa O - 18, iniciativa de co/·laboració de totes /es entitats d'educació pública dels 
barris: Gòtic, St. Pere, Sta. Caterina i la Ribera, amb escoles bresso/s, centres de 
primària i centres de secundària, i amb l'objectiu de col· laborar en l'acompanyament 
de projectes curriculars dels infants, des de l'escola bressol fins a què acaben la 
secundària. 

El dia 30 de novembre, al Saló de Cent de l 'ajuntament, va tenir lloc l'acte de lliurament 
de premis de la trenta vuitena edició del concurs infantil "Dibuixem la Mercè': amb la 
participació de l'Eix Comercial de Barna Centre. 

La inauguració del pessebre de l'Associació de Pessebristes, el passat dia 30, 
coincidint amb el cent cinquanta aniversari del pessebrisme català. Per tal de 
commemorar aquesta fita, s'han organitzat diverses activitats, relacionades amb 
aquesta tradició, en diferents llocs del districte: el pessebre de la Colla de Geganters 
de Barcelona, l'exposició de pessebres de la Federació Catalana de Pessebristes, el 
pessebre de la plaça de St. Jaume, pessebre de la Casa dels Entremesos, etc, ... 

Recordar també una activitat que crec que val molt la pena, que és l'Espai de la Seca, 
on també s'acull l'exposició: "Pessebres del món" i que es pot visitar des de l'u de 
desembre al 03 de febrer. És una mostra de cultura, art i tradició de pessebres de 
trenta països d'Europa, Amèrica, Àfrica i Àsia. 

Pel que fa a /es festes, recordar la festa del Roser celebrada del 12 al 14 d'octubre i, 
lògicament, amb un protagonisme especial de les flors i les floristes de la Rambla. 

Destacar la inauguració d'un conjunt de murals dissenyats pels alumnes de l'Escola 
Massana, co/·/ocats a les cares posteriors de les parades de les flors de la Rambla, 
amb l'objectiu de fer-les visualment més agradables i d'omplir de creativitat els murs, 
que ara no tenien cap altre atractiu. Creiem que és una manera de promocionar la 
Rambla. 

Els premis de Ramblistes d'honor es van atorgar aquest any a Ferran Adrià, al Tricicle i 
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a la llibreria Documenta. 

Pel que fa al Festival del Raval, els dia 08, 09, 10 i 11 de novembre s'ha celebrat la 
seva desena edició. 

Respecte als actes o celebracions desenvolupats als òrgans del districte, ens referirem 
a: 

L'Audiència Pública del districte el dia 18 d'octubre, amb un total de nou intervencions 
per part de veïns individuals i deu intervencions per part d'entitats. Els temes més 
comentats van ser: 

)>planejaments, 
)>molèsties de soroll, 
)>comerç, 
)>habitatges d'ús turístic, 
)>habitatges de serveis socials. 

Les comissions de seguiment dels quatre barris: Raval, Casc Antic, Gòtic i 
Barceloneta. En aquestes comissions, les entitats que en formen part, proposen els 
temes a tractar en el Consell de Barri, que és obert a tothom, a tots els veïns del barri. 

També s'han celebrat dos dels quatre Consells de Barri previstos, el del Raval i el del 
Gòtic, i properament han de tenir lloc els del Casc Antic i la Barceloneta, previstos pels 
dies 11 i 13, respectivament. 

Els diferents Consells de Barri, comparteixen temes a l'ordre del dia, com l'informe del 
Regidor, el retorn de les propostes del Consell de Barri al Pla d'Actuació Municipal, o 
en aquest cas, la presentació de la xarxa de bus, que estem explicant als setanta tres 
barris a través d'aquests Consells. 

El dia 16 d'octubre es va reunir la Junta Local de Seguretat, on com és habitual 
s'intercanvien les dades i es defineixen les estratègies a seguir en els propers mesos. 
En tot cas remarcar alguna dada interessant. Els delictes van disminuir a Ja Rambla, 
durant l'estiu, en un 15%, amb una major presència de guàrdia urbana. Una altra dada 
important, és que des del mes de gener fins al mes de setembre, hi ha hagut una 
reducció de 5'8% al conjunt de districte. És una dada positiva però s'ha de continuar 
en aquesta línia. 

Entre el 23 i 25 de novembre, es van celebrar les Taules de Seguretat dels quatre 
barris. Totes elles han estat formades pel cossos de seguretat del districte, la direcció 
dels serveis de territori, els comerciants i veïns, i els consellers municipals. A les taules 
del Raval i del Gòtic, destacar el tema de la prostitució, arran de millorar-ne la 
convivència, la percepció és positiva. A les Taules del Gòtic, Casc Antic i Barceloneta, 
van destacar els temes del soroll al carrer. 

A Ja taula del Raval s'ha tractat la situació a la via pública del carrer de l'Arc de St. 
Agustí. Felicitar als cossos policials per la millora important en seguretat en les 
instal·lacions del metro. Al Gòtic es va valorar positivament la millora, durant el dia, a 
la plaça George Orwell i es va tractar la repercussió del consum de productes tòxics a 
la via pública. Al Casc Antic, la preocupació màxima del barri, es concentra en els 
llauners. 

A la Barceloneta es va agrair la feina dels cossos policials en la millora de la platja, 
s'entén d'una manera especial, durant els mesos d'estiu. 
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Comentar les actuacions que serveixen per evitar la degradació i efectes dels 
problemes de convivència. Espais on ha crescut més la vigilància, com /es places de 
Folch i Torres, Vazquez Manta/ban i de St. Agustí, on es treballa d'una manera 
coordinada amb els diferents tècnics de barri i la resta de serveis municipals, evitant la 
possible cronificació de pràctiques que són contràries a /es ordenances. 

Un altre línia d'actuació, ha estat l'increment de l 'assignació de recursos destinats a 
garantir la seguretat ciutadana. Es tracta d'un grup específic que treballa focalitzant les 
accions en els i/· lícits penals, i es treballa amb informació planificada, intensificant la 
coordinació amb el cos de mossos d'esquadra. 

El Raval disposa d'un seguiment específic de l'illa Robadors. L'equip de policia 
comunitària treballa sobre activitats relacionades amb la prostitució i els "meub/és': 
Les patrulles uniformades ho fan sobre les infraccions al carrer, l'oferiment de serveis 
sexuals i demandes de serveis sexuals, i el grup de seguretat ciutadana treballa sobre 
l 'explotació de persones i el tràfic d'essers humans. 

També es treballa per evitar que la gran quantitat de serveis destinats a /es persones 
sense recursos, actualment en ús intensiu, no malmeti l'equilibri amb la convivència 
veïnal. 

Un altre aspecte amb què hem posat un cert esforç és el control de la venda ambulant. 

Sobre les mesures de l 'operació de Nadal, s'ultimen els detalls de l 'operatiu que 
s'endegarà o que ja s'ha endegat durant les festes i que consisteixen bàsicament en, 

>- el reforç amb parelles a peu de guàrdia urbana, als eixos comercials i zones 
més concorregudes del districte, 

>- programació de l 'activitat inspectora dels actes a organitzar, festes i 
espectacles de districte, 

>- especial atenció al compliment del decret que prohibeix les rutes d'alcohol al 
districte, ampliat en el temps i també en els horaris, i que ha donat un resultat 
important, 

>- el reforç del patrullatge a /es línies de metro, l'operació Xarxa i la patrulla mixta 
de guàrdia urbana i mossos d'esquadra prevista per a la zona comercial del 
barri Gòtic i al Raval Nord. 

>- /es xerrades preventives i de seguretat per a la gent gran. Amb la idea de 
disminuir el nombre de petits delictes que es cometen contra aquestes 
persones, se'ls dóna una sèrie de consells preventius en referència a com han 
d'anar a /es entitats financeres, precaucions a prendre quan surten, no informar 
a persones desconegudes de dades útils, etc. 

Pel que fa a Hàbitat Urbà, comentar les diferents obres previstes fins a 31 de 
desembre. Al ple d'octubre, es va presentar un informe de totes /es actuacions a 
desenvolupar durant el 2.012, les realitzades, les que estaven en curs i les que estan 
pendents d'executar. A nivell de manteniment, 

>- s'està treballant en la reparació de l'asfalt del carrer Peu de la Creu, 
>- millora de l'accessibilitat del carrer Riera Alta, amb la retirada de mobles 

abandonats, 
>- propostes d'ampliació i habilitació de la zona d'aparcaments de motos en 

calçada, 
>- petits arranjaments de paviment als punts més comercials, com avinguda de la 

Catedral, Comtal, Canuda, Sta. Anna, plaça Nova i Portal de l'Àngel, 
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~ actuació al carrer Comtal amb Via Laietana, on s'ha plantat un arbre i col·locat 
cadires, guanyant un espaí ciutadà i evitant un mal ús de l'aparcament de les 
motos. 

A nivell d'obres en curs esmentar, 

~ l'arranjament de les places de St. Pere i St. Agustí Vell, i reparació de paviment, 
~ l'arranjament de paviment del passatge dels Tarongers, carrer del Teatre i punts 

de l'avinguda Drassanes, 
~ ampliació de la vorera davant del Palau Güell, al carrer Nou de la Rambla, 
~ ínstal-lacíó de rocalla darrera l'àbsida de l'església St. Llàtzer, 
~ millores a la plaça Regomír, 
~ ínsta/-lacíó d'una reixa als Jardins d'Ignasi Puig, 
~ rehabilitació de la façana de l'edifici del carrer Ripoll, Ca la Dona i les façanes 

de la Pl. Frederic Marés. 

Les accions previstes que s'executaran abans de/31 de desembre són: 

~ la millora de l'àrea infantil de la plaça St. Miquel, on es canviaran alguns dels 
jocs infantils, 

~ s'instal·laran caixes elèctriques per activitats públiques de la plaça de la Mercè, 
passeig del Born, plaça Poeta Boscà i Rambla del Raval, i 

~ es posaran noves jardineres als carrers Salvador Aulet, mercat de la 
Barceloneta i Ataülf 

Sobre la campanya del soroll 2.012 cal a dir que, 

~ s'ha modificat la tendència que teníem a l'alça de queixes per soroll i ha 
començat a disminuir. Estem agraïts per Ja co/·/aboració rebuda per part del 
sector privat, amb qui s'ha mantingut més de tres-centes reunions a diferents 
establiments, a partir de les quals hem començat a prendre mesures també per 
millorar Ja sonoritat en els seus propis locals. 

~ ha augmentat el nivell de resposta administrativa i, per tant, els establiments 
incívics que causen molèsties saben que actuarem, 

~ hem adoptat mesures contra el turisme que modifica el nostre paisatge urbà i 
les rutes d'alcohol pràcticament han desaparegut. En tot cas podem donar més 
informació si algú ho requereix. 

~ els establiments compleixen de manera general amb l 'horari de Ja venda 
d'alcohol, no més enllà de les 23'00 hores, 

~ continuem en Ja línia de tancar establiments que col·laboren amb la venda 
ambulant Només al districte han estat confiscades 300.000 llaunes; si ho 
comparem amb Barcelona, on han estat 407.000 llaunes, de les quals 300.000 
han estat confiscades al Raval, és molt significatiu. Estem intentant anar, no al 
petit venedor, sinó sobre tot i d 'una manera molt especial als grans 
distribuïdors. És una qüestió de salubritat, també, perquè les llaunes s'ha 
comprovat amb els decomisos que es guarden en llocs que no acompleixen les 
mínimes normes de salubritat, suposa una explotació d'aquestes mateixes 
persones, a qui es paga quatre duros i són explotades, i evidentment, es crea 
un perjudici pel sector dels bars i dels comerços que paguen impostos, 

~ hem acomplert amb les ordres dictades, tancant portes i posant limitadors, i 
volem mantenir la línia de proporcionalitat en l'actuació, contundent amb els 
íncomplidors i proximitat amb establiments històrics o que mostren voluntat de 
complir. 
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En quant a educació, comentar la Xarxa de Punts de Lectura. És un projecte destinat a 
promoure l'hàbit de llegir i facilitar la comprensió lectora i la reflexió. La iniciativa neix 
de la voluntat de crear espais de relació i intercanvi, i d'obrir l'acció de la biblioteca 
més enllà dels seus murs. 

En quant a beques de menjadors, de moment només tenim les dades de ciutat, i el dia 
7 de desembre es presenten les dades definitives per districtes. A nivell de ciutat de 
Barcelona l'import inicial ha estat de 8'5 milions, dels quals l'ajuntament n'aporta el 
60%; la resta l'aporta la Generalitat. Hi ha hagut 19. 168 sol· licituds però, el més 
important és que es garanteix que totes les sol·licituds que compleixen amb els 
requisits de la convocatòria, tenen les ajudes. 

La mesura de govern de programes de qualificació de professionals inicials va ser 
aprovada al mes d'octubre. Respecte al curs anterior, han augmentat un 120% les 
places amb finançament municipal. El districte de Ciutat Vella té deu cursos d'ofertes 
per aquests programes, amb disset places cadascun. 

Dins el Pla Argent, Ciutat Vella ha posat en marxa el projecte: "Comerç amic de la gent 
gran" amb el qual, a prop de 90 botigues ofereixen cadires a la gent gran perquè es 
puguin asseure i reposar. 

També és una activitat important la campanya Persianes Netes, per dignificar el 
comerç i la imatge dels carrers dels nostres barris. S'ha fet una actuació específica a 
tots els baixos, a petició dels veïns, i d'acord amb els comerciants de la zona de la 
plaça Vicenç Martorell. 

Dins el Pla Cor, ja s'ha comentat els murals de la Massana, instal·lats el dia 13 
d'octubre. El 15 d'octubre s'ha realitzat la quarta reunió de Rambla Viva, a l'Acadèmia 
de les Arts i de les Ciències de Barcelona. En aquesta reunió es van tractar, d'una 
banda temes de seguretat, fent balanç per part de la guàrdia urbana sobre la situació 
de la Rambla, i d'altra, el tema del pla d'inspecció de la Rambla. 

El Pla d'inspecció, que és una de les cinc línies estratègiques que es porta a terme 
durant aquest primer semestre, té com a objectiu ser un element de transformació del 
paisatge urbà. En aquest primer nivell més immediat, que comença del novembre al 
desembre i on es prioritza l'ocupació de l 'espai de floristes, vetlladors i paisatge urbà. 

La taula ciutadana celebrada el passat 6 de novembre, va ser la quarta taula del Pla 
d'Actuació Salvador Seguí. Aquestes taules se celebren cada mes, i en aquesta ocasió 
es tractava d'un monogràfic sobre les accions desenvolupades i la dinamització 
comercial previstes a la zona. 

Dins del projecte de recuperació dels locals del carrer Robadors, el resultat de la 
diagnosi dels diferents usos de les plantes baixes, ha permès detectar 164 locals dins 
l'àmbit d'acció, 41 dels quals estan amb la persiana baixada. També s'ha detectat la 
tipologia de comerç establert a la zona, i cal a dir que és poc variada i amb una 
tipologia d'usuari que no acaba de promoure ni facilitar el canvi de les dinàmiques de 
l'espai públic. 

S'ha encarregat un estudi de mercat per veure quines noves necessitats genera el nou 
equipament, la Filmoteca, i entre d'altres coses, ja apunta cap a un tipus de comerç 
vinculat a la creació artística, o al producte cultural. 

Es negocia també amb l'Escola Massana, la possibilitat de poder donar sortida al 
programa "Ot Massana '~ ocupant aquests dos locals amb tallers d'artistes del gravat i 
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del tèxtil, ocupació que aniria lligada a estudiants de postgrau que estan a mig camí de 
la formació i la professionalització. 

El Dia internacional de la Lluita contra la violència de gènere es va celebrar el 25 de 
novembre al Centre de Cultura Contemporània (CCCB), amb un acte on es va llegir un 
manifest institucional dels ajuntaments. 

La Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella atorga la 
paraula als grups, en primer lloc al Sr. Jordi Bordas d'Unitat per Barcelona. 

El Sr. Jordi Bordas i Villalba, felicita a la Regidora per la seva maternitat, i reitera la 
benvinguda al Sr. Forn i al Sr. Agustí Beneyte, nou conseller del partit popular. Demana 
a la Sra. Elisabet Jiménez que traslladi l'agraïment del seu grup al Sr. Juan Herrero, 
per la tasca realitzada com a conseller de districte. 

El Sr. Bordas vol felicitar especialment, al Sr. Enric Canet i a la Fundació Comtal per 
les medalles rebudes per part de la ciutat, i a totes les entitats del districte en general, 
als tècnics de barri i de districte per totes les festes i activitats que s'han produït. 

Reitera la queixa per la poca participació existent en els Consells de barri, que 
continuen sent espais on el districte informa del que passa però on els veïns tenen poc 
espai de participació. 

Sobre les obres previstes fins el 31 de desembre, comenta que es canvien els jocs 
infantils de la plaça St. Miquel, però el que s'havia demanat ja a l'anterior mandat era 
el trasllat del bicing, amb un ampli consens. 

Sobre el tema de la inspecció de les Rambles, lamenta que no s'ampliï el número 
d'inspectors per raons de pressupost, i no entén que es contracti una empresa privada 
per a contractar inspectors. 

Recorda que en l'anterior Plenari es va aprovar una proposta d'Unitat per Barcelona, 
en el sentit de què el regidor o regidora informaria de quants desnonaments hi havia 
en el districte, que la proposta va ser aprovada, però des del grup de govern es diu 
que no es pot fer, quan a d'altres districtes sí és possible, i de fet, s'informa a les 
consultives. 

També lamenta que no es faci esment al tancament de l'Espai Mallorca perquè ara la 
llengua catalana pateix un atac per part del Partit Popular i caldria que el districte fes el 
possible per recuperar aquest espai. 

Finalment, sobre la campanya dels llauners, està d'acord amb el concepte de protegir 
al petit comerciant i demana que les polítiques socials evitin que els qui ho practiquen 
no caiguin en màfies pitjors. 

El Sr. Rubén Fernando Costa i Ullua, d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i 
Alternativa felicita a la regidora Mercè Homs i a tota la seva família pel naixement de 
l'Anna. Dóna la benvinguda al regidor Sr. Forn i al nou conseller del PP, Sr. Agustí 
Beneyte, i acomiada al conseller Juan Herrero. 

Sobre l'agenda institucional, voldria ampliar-la fent esment a tres activitats importants. 
A l'octubre es va presentar, a l'obra social Sta. Lluïsa de Marillach, el resultat de 
l'estudi sobre l'empoderament i capital social que generen els processos comunitaris; 
una investigació sobre la vida comunitària al barri, que ha estat impulsada per un equip 
d'investigadors del departament de psicologia social de la Facultat de Psicologia de la 
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Universitat de Barcelona, amb el suport d'un pla comunitari de Barcelona. 

A més, vol recolzar una activitat a la plaça de la Mercè, el "Festival d'art al carrer. 
Prenem el carrer", de l'Assemblea del Gòtic i l'Associació de veïns i veïnes del barri 
Gòtic. 

Sobre els òrgans col·legiats, als Consells del Raval i del Gòtic, es va presentar el PAD 
com una mesura aprovada, quan s'havia votat en contra en el consell plenari, per tant 
el PAD de Ciutat Vella considera que no està aprovat. 

Diu que cal plantejar-se el timing de les exposicions en el Consell de Barri i informar de 
si és una presentació on després es poden plantejar preguntes, ja que al Consell del 
Raval va sortir bé, però al del Gòtic va ser un embolic. Un dels punts tractats al 
Consell del Gòtic va ser el tema de les terrasses. Molta gent va fer referència a la 
Soqueria, com a lloc emblemàtic, i a la situació de les terrasses, perquè no es pot 
accedir. 

Continua dient que aporten les esmenes presentades a l'ordenança de terrasses sobre 
el projecte, que en el cas puntual d'Iniciativa EUiA, els preocupa que l'ordenança 
redueixi el control en la definició d'espai singular. El projecte deixa un ampli marge de 
discrecionalitat en la definició de les terrasses, en les ordenacions, que només 
requereixen l'aprovació mitjançant decret d'alcaldia, i que per garantir un major control 
en la definició de l'espai singular, proposen que s'aprovin en la Comissió d'Hàbitat 
Urbà i s'informi al Consell Plenari del districte. 

Del tema d'educació, dir que l'esborrany presentat pel ministre Wert és molt 
preocupant, no tan sols per la qüestió de la immersió lingüística sinó perquè és un clar 
desequilibri i retrocés per a l'educació pública. 

La Sra. Elisabeth Jiménez Cara, del Partit Popular dóna la benvinguda al Sr. Forn i 
li agraeix l'exposició de l'informe; felicita a la Fundació Comtal i al Sr. Enric Canet per 
la medalla d'honor de la ciutat que han rebut, i explica que el Sr. Canet, fa 20 anys que 
treballa pel Casal d'Infants, i que amb una situació tan difícil com l'actual, ens aniria 
pitjor sense persones com ell. 

També destaca l'èxit de Colors al Gòtic, una iniciativa privada, que va proporcionar al 
barri i al districte un dissabte de festa i comerç, una magnífica activitat de proximitat. 

Sobre les Taules de Seguretat, pregunta al Sr. Forn si és normal que una consellera de 
govern faci callar a una consellera de l'oposició, havent esperat que tothom hagi parlat, 
i dirigeixi unes preguntes a l'intendent de la guàrdia urbana. Creu que aquesta actitud 
no ajuda en res a la salut democràtica de les institucions. 

La Sra. Jiménez explica que en el mes de maig van presentar al Consell Plenari un 
prec per a què es prenguessin mesures sobre el mal estat d'un solar del carrer Arc del 
Teatre, que era un abocador d'escombraries on conviuen rodamóns, drogoaddictes, 
rates, insectes, etc. El prec es va acceptar i es van prendre mesures per resoldre'! 
però no per evitar-ho, així que la situació s'ha tornat a repetir. 

Per acabar, comenta la iniciativa admirable de "Bon veí, bon profit", sorgida d'un veí de 
la Barceloneta, el Sr. Valen Arenas, que s'ha convertit en realitat gràcies a la 
Plataforma CEIP Mediterrània, a la Confraria de Pescadors, a Sta. Lluïsa de Marillach i 
als supermercats de la Barceloneta. Tots junts estan treballant repartint cada dia 
aliments entre els veïns del barri que més ho necessiten. 
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Fa esment a la Plataforma d'Entitats de la Ribera, que ha tancat després de quasi 
trenta anys d'intensa activitat, i que era de les més antigues del districte en 
democràcia i de les més implicades, amb una actitud oberta amb tots els grups polítics 
del districte, tant de govern com de l'oposició. 

Demana al Sr. Forn intervingui en la mala relació actual existent entre el districte i els 
comerciants i emprenedors. 

El Sr. Nacho Cano i Vidal, del grup municipal socialista comença la seva 
intervenció felicitant a la regidora Homs per la seva maternitat i desitjant-li molts 
encerts al regidor Forn en la seva estada al districte. També felicita al nou conseller del 
Partit Popular i demana a la consellera Jiménez que faci extensiu al conseller Juan, 
l'agraïment del grup socialista per la seva dedicació al servei públic al districte. 

Agraeix i felicita l'actuació del districte, i de tots aquells partits polítics i veïns, que els 
van donar suport davant l'atac a l'agrupació socialista. Valora de forma molt positiva 
totes aquelles activitats i jornades que s'han fet des del teixit associatiu i de les entitats 
del districte, tot i que lamenta el tancament de la Plataforma d'Entitats del barri de la 
Ribera, després de quasi trenta anys de treball pel barri, i la falta de suport municipal 
per evitar-ho. 

Pel que fa a la reforma del Port Vell, el grup socialista donarà suport al projecte que 
garanteixi la mixtura d'usos a la Barceloneta, i es reafirma en el posicionament de 
recolzar-lo només si s'accepten les al· legacions presentades. 

Envers a la inspecció de la Rambla, el grup socialista ha presentat un prec que 
després es debatrà, però diu que els ha sorprès la privatització de la inspecció i el 
comentari de què fins ara s'ha fet la "vista gorda". 

En referència a l'espai públic, demana que els arranjaments al carrer que es duen a 
terme en plena campanya de Nadal, amb l'activitat comercial al màxim, no afectin a 
aquesta activitat, i més en el context i amb l'actual situació de crisi que es pateix. 
Afegeix que, a la plaça St. Agustí hi ha problemes de convivència i que s'haurien de 
seguir les recomanacions de la Síndica de Greuges sobre el manteniment dels agents 
cívics a aquest espai. 

Recorda els incompliments d'acord en el Consell de districte, on es va ordenar la 
construcció de l'escola bressol Andrea Dòria a la Barceloneta, i ara s'admet que no 
està entre les prioritats de govern; on es va proposar la revisió del pla d'usos quan 
calgués i que després de més d'una any, encara no es coneix en què canviarà; 
l'aprovació d'un marc estratègic com a full de ruta pels propers quatre anys, que a més 
de no explicar-se, es comenta als Consells de Barri la seva existència però no està 
aprovat. 

Un altre capítol és el perfil i lideratge d'aquest govern que és preocupant, en el sentit 
que s'ha passat en governs anteriors d'una iniciativa on es portava vint-i-un temes a la 
part decisòria, a portar-ne només un, i a tenir que juntar comissions consultives perquè 
no hi ha suficients temes a l'ordre del dia. 

El Sr. Cano exposa la preocupació del seu grup per les retallades: 

~ en educació, amb disminució del professorat i pèrdua d'una línia a l'Alexandre 
Galí, 

~ en salut, amb l'euro per recepta i la paralització o retard de les obres a 
l'Hospital del mar, 
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>- en infraestructures, com l'aturada de la plaça de la Gardunya, la falta de 
resposta al carrer Magdalenes o l'aturada de la llei de barris, que en aquest 
districte ha beneficiat a tres dels quatre barris, i 

>- en temes de caire social. 

Demana conèixer si s'ha signat el conveni amb el Casino que tradicionalment es 
signava per aquestes dates per destinar partides a menjadors socials. 

Creu que la disminució de participació en els diferents òrgans del districte pot ser 
motivat per diferents temes; error de convocatòria, ja que no es poden fer reunions en 
dies laborables pel matí si es vol participació, cal donar compliment a tots els punts de 
l'ordre del dia, i per acabar, la falta d' iniciatives, de punts a tractar. 

Referint-se a la pàgina web, diu que ha de ser una eina, un instrument de comunicació 
i informació per a la ciutadania, i per això van proposar que es retirés el que ja no era 
actual, com la conferència de juny de la Regidora. Això s'ha fet, però també s'han 
retirat les actes de les sessions plenàries dels últims quatre o cinc anys, fet que 
incrementa l'opacitat d'informació. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella agraeix les 
intervencions i atorga la paraula al govern, al primer tinent d'alcalde. 

El Sr. Joaquim Forn, primer tinent d'alcalde de l'Ajuntament de Barcelona, 
responent al comentari de falta de participació en els consells de barri, argumenta que 
entre l'actual i l'anterior mandat, no estem segurs que la participació hagi variat tant. 
És un tema que ens preocupa a tots, però cal fer una reflexió amb sentit crític, doncs 
en el mandat passat a l'Ajuntament de Barcelona hi havia cinc-cents òrgans de 
participació, quantitat que fa impossible que es decideixin les coses. Per això es va 
acordar entre diferents partits polítics, no només de govern, transformar aquests 
òrgans i el reglament de participació, i precisament un dels acords que s'ha pres és 
disminuir-ne la quantitat. 

Envers al carrer Magdalenes, s'ha escoltat i s'han fet moltíssimes reunions però la 
solució no és gens fàcil. S'han dedicat moltes hores des de Mobilitat a trobar una 
solució que no tingués altres conseqüències o traslladés el problema a d'altres indrets, 
per tant, que no s'hagi trobat la solució ideal no vol dir que no s'hagi treballat. 

El Sr. Joaquim Forn, dirigint-se al Sr. César, comenta que abans del dia 31 de 
desembre s'instal·larà el controlador de vehicles grans, dels camions que 
incompleixen la normativa de l'hora de pas, i per tant, se'ls podrà sancionar de manera 
efectiva. Ha estat una decisió presa la setmana passada i que s'espera que ajudi al 
compliment de normativa. 

Respecte a l'augment del nombre d'inspectors diu que no es pot augmentar el nombre 
de funcionaris a l'Ajuntament de Barcelona des del Districte; no es pot contractar més 
personal, tal i com diu la llei en aquests moments, i que per això s'ha recorregut a 
l'empresa privada. Recorda que a través de contractes amb l'empresa privada, 
s'ofereixen molts serveis en aquest ajuntament. 

Sobre l'Espai Mallorca n'està d'acord, però no s'ha comentat perquè no és un tema de 
districte. Es valora positivament la seva tasca per la promoció que realitza de la 
llengua catalana i la cultura de les illes, i s'intenta buscar solucions; en aquest sentit hi 
ha hagut un compromís per part del regidor de Cultura de l'ajuntament. 

Manifesta estar d'acord amb el que es diu de "mesures socials al costat de les 
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mesures policials", per lluitar en el tema de la prostitució i dels venedors ambulants, 
però recorda que es va oferir, amb poc èxit, a col· lectius de senegalesos, la possibilitat 
de reinserir-los laboralment, donar-los un coneixement, una formació, un ofici, perquè 
poguessin tornar amb el nostre ajut al seu país, i s'hi va acollir poca gent. Per tant, es 
busquen mesures, no només per la via de la sanció, però per la informació de què 
disposem del tema llauners o d'altres venedors ambulants, sabem que es tracta de 
xarxes organitzades, que exploten a les persones que veiem habitualment venent. 

Responent al representant d'Iniciativa, afirma que és evident que no hi ha PAD, perquè 
no es va poder votar, i no es va fer, malgrat que el grup de govern ho va intentar. No es 
pot deixar d'invertir en Ciutat Vella i cal parlar de en quines coses s'ha d'invertir en 
aquest districte, i arribar a un acord, hagi PAD o no. 

Del tema de les terrasses, explica que mitjantçant reunions exploratòries amb tots els 
partits s'han recollit diferents observacions, doncs es tracta d'una ordenança prou 
important. També s'ha fet amb el sector, per incorporar noves visions, i n'està 
convençut que des de la tercera tinència d'alcaldia, que és qui ho porta, han entrat 
també amb contacte amb el seu grup. 

Sobre el tema de l'Arc del Teatre, dirigint-se a la Sra. Jiménez, respon que es pren 
nota i que ja s'ha actuat però s'hi tornarà, amb més neteja i amb la millora dels 
tancaments. 

Respecte a l'entitat de la Plataforma de la Ribera, explica que en cap moment s'ha 
intentat disminuir o eliminar entitats, les quals, a més del recolzament de les 
administracions, han de tenir el recolzament veïnal, però que en aquest cas es 
desconeixia. 

Del futur Port Vell, el Sr. Forn desitja que amb les dues visions de com ha de ser es 
pugui arribar a un consens i aprovar-ho en un següent plenari. El Sr. Vives, regidor de 
la tercera tinència d'alcaldia n'està parlant amb la Sra. Escarp i amb els diferents grups 
i s'espera poder encaixar les propostes amb el projecte. 

Dels agents cívics, li consta que s'està fent molta feina de prevenció i d'acostament 
amb col· lectius de diferents àrees de la ciutat, i que s'interessarà pel que s'està fent a 
la plaça St. Agustí, però que en cap moment s'ha deixat de fer aquesta feina. 

I per acabar, el Sr. Forn es refereix al Pla d'Usos fent esment a la negociació en 
l'aprovació del PAM, en què una de les esmenes proposades deia: "Manteniment de 
l'actual pla d'usos i revisió quan hi hagi consens entre els partits". Per tant, es 
contemplaven les dues coses: manteniment, perquè partim d'un pla d'usos, i revisió. El 
pla d'usos respon a les demandes d'un moment determinat però que poden variar en 
el temps i cal deixar portes obertes. Es va entendre així i hem d'intentar assolir un 
màxim consens. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella obre un 
segon torn de paraules pels grups que vulguin intervenir i atorga la paraula al Sr. Jordi 
Bord as. 

El Sr. Jordi Bordas i Villalba, d'Unitat per Barcelona celebra la resposta del Sr. 
regidor referent a l'Espai Mallorca i a les mesures socials per a la campanya dels 
llauners. Diu estar d'acord amb el fet de què abans tampoc havia participació a les 
comissions de seguiment i consells de barri, per això s'ha de fer quelcom per canviar
ho. 
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Sobre el carrer Magdalenes, opina que és correcte posar limitacions, però que el fet de 
què passin camions a les sis i quart del matí no és una qüestió d'opinions sinó de salut 
pels veïns que ho pateixen. Del tema d'inspectors, aclareix que el problema d'aquesta 
contractació és que també tindran capacitat sancionadora. 

Per acabar, referint-se al pla d'usos, en el passat plenari es va acordar que es 
renovaria quan toqués per fer-lo més exigent. Els veïns i veïnes d'aquest districte el 
que volen és que sigui més exigent perquè no es pot acceptar més pressió turística a 
nivell d'habitatge d'ús turístic, d'hotels i similars en un districte on hi ha el 50% d'hotels 
de Barcelona. 

El Sr. Rubén Fernando Costa i Ullua d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i 
Alternativa, en relació al tema del PAD sosté que estan d'acord amb què qualsevol 
govern té la decisió i està legitimat per presentar en els consells de barri i on sigui, 
quines són les seves línies de govern però que no s'ha explicat que el que es 
presentava no era un PAD, sinó que en realitat eren les línies de govern per fer 
inversions. 

La Sra. Elisabeth Jiménez Cara, del Partit Popular pren nota del que ha dit el Sr. 
Forn sobre el tema d'Arc del Teatre, perquè és bastant urgent i seria d'agrair que s'hi 
actués. 

Del carrer Magdalenes, reitera la preocupació de què passin el camions a les sis del 
matí, perquè la gent fa temps que s'ho està passant malament i corre pressa una 
solució. L'any passat, responent a un prec, es va dir de fer una prova pilot al Nadal i 
canviar la circulació. Això no s'ha fet, i ara és un bon moment per veure si funcionaria. 

El Sr. Nacho Cano i Vidal del grup municipal socialista demana que es faci una 
reflexió sobre el tema de la participació per esbrinar línies que portin a millorar-ne, tant 
la quantitat com la qualitat de la participació, per exemple, millorant les convocatòries 
que no arriben a tothom, no fent reunions en dies laborables pel matí, i dotant la sessió 
d'un contingut més atractiu de cara al ciutadà. El Sr. Cano deixa constància d'aquesta 
proposició prepositiva des del seu grup. 

Pel que fa a la revisió del Pla d'usos diu que és cert, no és un document tancat i per 
tant s'ha d'ajustar el contingut a la realitat del districte, però que ara s'ha d'acomplir el 
que es va aprovar fa un any i escaig, i després, quan toqui la revisió que contempla la 
pròpia normativa del pla d'usos, se'n faci la revisió. 

Puntualitza que hi ha una qüestió que no s'ha contestat, la signatura del conveni pels 
menjadors socials, a lo que el Sr. Joaquim Forn, primer tinent d'alcalde de 
l'Ajuntament de Barcelona respon dient que ja s'ha signat i que s'han ingressat, 
segons informa la gerent, trenta mil euros. 

Del tema d'inspectors, el primer tinent d'alcalde explica que no tenen funció 
sancionadora, però que són els qui recullen la informació i ens la traslladen perquè 
pugui actuar la guàrdia urbana o els inspectors de l'ajuntament, que sí que en tenen. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella agraeix les 
intervencions i passa la sessió al següent punt de l'ordre del dia, la Campanya de 
Nadal. Atorga la paraula a la Sra. Anna Lliuró. 

La Sra. Anna Lliuró, del grup de govern dóna la benvinguda al conseller Agustí 
Beneyte i demana al grup del PP que faci extensiu el reconeixement del seu grup per 
al Sr. Juan Herrero. 
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La Sra. Lliuró exposa que, enguany el districte participarà activament en unes Festes 
de Nadal on la solidaritat serà la protagonista de moltes de les activitats i 
esdeveniments que s'han organitzat, per ajudar a les entitats del tercer sector, que 
treballen amb les persones més vulnerables; vivim una crisi econòmica i social molt 
important, que afecta directament al benestar de moltes persones, i per això 
l'Ajuntament de Barcelona organitza, amb la participació d'entitats del tercer sector, 
actuacions per fomentar la solidaritat: 

• Es posa a la venda una polsera solidària amb la imatge d'el galet solidari que 
es vendrà per recaptar diners destinats a entitats socials. 

• A la Fira d'Entitats d'Economia Social als Jardinets de Gràcia, tindrà lloc una 
campanya per promocionar el voluntariat sota el lema "Suma't a les ONG's 
socials". 

La mateixa imatge, cartells, banderoles i anuncis de la campanya han estat realitzades 
per nens i joves d'entitats d'inserció social o de persones amb discapacitat. 

Durant la campanya de Nadal, es donarà també suport a les iniciatives que potencien 
el comerç del barri i dinamitzen les zones comercials: 

• Ha començat la campanya de llums de Nadal. Aquest any, es posaran llums a 
cent trams de carrer del districte. L'any passat en van ser vuitanta vuit. 

• El Pla Argent, els carrers de l'Om, de Robadors i de Jerusalem tindran per 
primera vegada il·luminació nadalenca, i cal felicitar a tots els comerciants que 
hi participen, en especial als que s'hi han afegit. 

• La campanya d'encesa general de tota la ciutat es va inaugurar el 22 de 
novembre a Creu Coberta i finalitzarà el dia de Reis. S'il·luminen tres cents 
noranta trams de carrer, noranta més que l'any passat. En total Barcelona, 
comptarà amb 76 kilòmetres, deu més que la campanya anterior de trams 
il·luminats per Nadal. 

• El Portal de l'Àngel recupera un gran arbre de Nadal, rememorant el mític arbre 
dels magatzems de Can Jorba. La ciutat llueix un conjunt d'arbres cedits pels 
cultivadors d'arbres de Nadal associats a Catalunya, amb el patrocini de 
l'empresa Tous. A Ciutat Vella, s'ha ubicat a la plaça Salvador Seguí. 

• Pel que fa a la Fira de Sta. Llúcia, va obrir el 25 de novembre i romandrà oberta 
fins el 23 de desembre amb dues-centes vuitanta tres parades. Es tracta de la 
Fira més antiga de les que se celebren a Catalunya amb 226 anys d'història. 

L'Ajuntament de Barcelona per tal de donar estabilitat a l'esdeveniment, ha establert 
amb l'associació de firaires de Sta. Llúcia un conveni per tal que sigui l'associació 
l'encarregada de gestionar l'organització de la Fira. Es va acordar treure a concurs 
públic les parades vacants, com a resultat de la reorganització de l'espai i d'algunes 
baixes entre els firaires. 

Un altre novetat és que s'han fixat el 25 de novembre i el 23 de desembre com a dates 
anuals d'inici i tancament de la Fira. 

• S'ha continuat potenciant les activitats paral·leles de caire tradicional, com per 
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exemple el Tió Gegant i la Diada de les Tradicions i Costums Nadalencs que 
arriba a la dinovena edició, durant la qual es lliurarà el guardó de Firaire 
d'honor 2.012 a l'associació de Pessebristes de Barcelona, amb motiu del seu 
cent cinquantè aniversari. 

• El districte de Ciutat Vella amb la col·laboració dels Eixos Comercials i les 
associacions de comerciants del districte, organitza la següent edició del 
Concurs d'Aparadors de Ciutat Vella, amb l'objectiu de dinamitzar el comerç 
dels barris i promocionar l'associacionisme. 

Enguany cal destacar que el concurs s'ha obert amb la votació del públic visitant, el 
concurs és obert a tot el petit comerç del districte. Es tindrà en compta l'originalitat, la 
composició, la dificultat en l'elaboració i el missatge. 

• El Pla de Barris del Raval Sud, conjuntament amb l'Eix Comercial del Raval, 
organitza per segon any la campanya: "Per Nadal vine al Raval", que inclou 
rutes comercials pel Raval, botigues històriques, botigues de noves tendències, 
un caga tió i la campanya "Cap nen sense joguina nova". 

• També es farà promoció a través d'una bossa de paper que s'ha fet 
especialment per la campanya de Nadal. 

En el pla cultural, 

• El districte organitza el desè concurs de Nadales al Saló de Cent de 
l'Ajuntament de Barcelona, que vol ser un homenatge a la gent gran de Ciutat 
Vella, i tindrà lloc el dia 17 de desembre. 

• L'any 2.013 es commemoren els 150 anys de l'associació de pessebristes de 
Barcelona, creada al 1.863. Ciutat Vella ha acollit habitualment aquesta 
tradició pessebrista i és l' indret, on a través de la Fira de Sta. Llúcia, se'n fa 
més difusió. 

L'Ajuntament de Barcelona dóna suport als actes que se celebren amb motiu de 
l'aniversari del pessebrisme associatiu de Barcelona, entre els quals destaquen 
diverses exposicions de pessebres: a l'església de Betlem, a la Pia Almoina, al Palau 
Mercader, i l'exposició de pessebres del món, cultura, art i tradició. 

• A la seu del districte de Ciutat Vella, hi ha instal.lat un pessebre tradicional amb 
figures dels germans Colomer, a càrrec de l'associació de pessebristes de 
Ciutat Vella. 

• Aquest any s'ha incorporat a l'imaginari festiu de la ciutat, el cap gros "l'Esperit 
del Nadal", també a càrrec de l'associació de pessebristes de Ciutat Vella. 

• El 30 de novembre es va fer una cerca-vil·la que va recórrer els carrers de 
Ciutat Vella, des de la Virreina fins a la plaça de les Beates, seu de la Casa 
dels Entremesos, on es va llegir el pregó de Nadal. 

Totes aquestes activitats es poden trobar al web de l'ajuntament. 

El sector de seguretat endega un operatiu específic a tota la ciutat i especialment 
reforçat a Ciutat Vella, sobre tot amb parelles a peu de guàrdia urbana pels eixos 
comercials més concorreguts del districte, amb una programació de l'activitat 
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inspectora, sobre les activitats que tenen previst organitzar festes i espectacles, una 
especial atenció al compliment del decret que prohibeix les rutes d'alcohol, reforç de 
patrullatge a les estacions i línies del metro, amb l'operació Xarxa, dispositiu de reforç 
específic de la Fira de Sta. Llúcia, durant el muntatge i un cop instal·lada la Fira, etc. 

Els mossos d'esquadra un any més posen en marxa el seu dispositiu amb l'objectiu 
d'intercanviar informació de manera personalitzada amb els comerciants. 

Per acabar, hi haurà també vigilància especial del trànsit a la Via Laietana, al passeig 
Colom i a les vies que concentren més trànsit aquests dies. 

La Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella atorga la 
paraula als grups municipals, començant amb Unitat per Barcelona, el Sr. Jordi 
Bord as. 

El Sr. Jordi Bordas, d'Unitat per Barcelona, felicita a la consellera i al govern en 
general per la campanya i els demana que aprofitant la campanya de ruta "Vine al 
Raval" , es defensi millor el patrimoni de les botigues històriques del barri, no només 
del Raval, sinó també de la resta del districte. 

El Sr. Rubén Fernando Costa, d'Iniciativa per Catalunya Verds - Esquerra Unida i 
Alternativa puntualitza, en relació a la solidaritat des d'aquesta campanya, que hem 
de ser conscients que per lluitar contra la pobresa, la marginació i l'exclusió no es pot 
dependre de la bona voluntat, tot i ser important. 

Continua dient que un altre any tenim la pista de gel a la plaça Catalunya; que no està 
en l'informe però és una privatització de l'espai públic que afavoreix les grans 
superfícies i, en principi, vulnera tots els valors de la sostenibilitat; seria recomanable 
no tornar a repetir-la i sí establir alguns mecanismes per fer campanya en temes de 
consum. 

El Sr. Ramon Molist, del Partit Popular, comença dient que aquest informe que s'ha 
presentat el valoren força positivament, en quant a seguretat i prevenció fa bona 
impressió, i caldrà esperar a veure'n els resultats que facilita el govern. Els sorprèn el 
punt de promoció del comerç a Ciutat Vella, té bona voluntat però s'hi troba a faltar una 
especial menció a la prevenció del top manta, especialment els dies propers als Reis i 
a la cavalcada, perquè suposa competència deslleial als comerciants que paguen els 
seus impostos. Del segon concurs d'aparadors, esperen que estigui una mica més ben 
organitzat que el de l'any anterior i que l'entrega de premis sigui quelcom més digne i 
més solemne que l'anterior. 

La Sra. M3 José Arteaga, del grup socialista transmet la seva felicitació al 
pessebrisme associatiu de la ciutat en el seu 150è. aniversari per la seva tasca de 
difussió d'aquesta tradició, i valora positivament l'activació del comerç, l'operatiu 
especial de trànsit i el reforç d'efectius de guàrdia urbana i mossos. 

Manifesta la seva preocupació perquè calgui un conveni que doni estabilitat a la Fira 
de Sta. Llúcia, amb 225 anys d'història i els preocupa pensar que en algun moment, 
s'hagi pensat en fer-la desaparèixer. 

Demana del govern que siguin curosos amb la redacció dels informes, i les 
equivocacions en les dates de les activitats i, que no facin simples transcripcions de 
notes de premsa. 

Expressa el seu agraïment a tots els voluntaris i voluntàries que dediquen el seu temps 
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a fer més amable el districte, i recorda que, donada la diversitat cultural del districte, 
caldria fer programes d'activitats inter- culturals per fomentar la pau i la solidaritat. 

La Sra. Anna Lliuró, del grup de govern respon al portaveu d'Unitat per Barcelona, 
dient-li que es recull i comparteix els seu plantejaments per defensar els comerços 
emblemàtics i tradicionals del districte. 

Al grup d'Iniciativa, amb el tema de la pista de gel, li torna a dir com l'any passat, que 
la pista de gel és un gran èxit i per això es repeteix, i que no cal tornar a insistir en el 
tema, tractat àmpliament. 

Al portaveu del partir popular, que plantejava el tema de seguretat, l'emplaça a que fins 
que no hagi passat la campanya de Nadal, és molt aviat per fer-ne cap valoració, i pel 
que fa al comerç es recullen les seves apreciacions. 

Al grup del PSC, respon també amb la recollida de les seves apreciacions sobre tot al 
tema del comerç, i li fa l'observació sobre la publicitat als arbres de Nadal, de què 
aquests arbres estan esponsoritzats, i per tant, porten la publicitat de la marca que els 
esponsoritza. 

La presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa al següent punt de l'ordre 
del dia, la PART DECISÒRIA, i atorga la paraula al Sr. Joan Anton Sanchez. 

El Sr. Joan Anton Sanchez, vicepresident del Consell Plenari de Ciutat Vella 
informa del Pla Especial que regula les condicions d'edificació de les finques situades 
al carrer St. Pere Més Baix, 48 - 50 i 52 dient que: 

Són unes finques amb qualificació urbanística de Casc Antic, amb un nivell B de 
protecció i una clau 12 dins del PER/, del sector oriental del centre històric de 
Barcelona. 

Es tracta de rehabilitar tres edificis de propietat privada, conformats en dues parce/·/es 
que mantenen la farmàcia modernista, d' aproximadament el 1. 890, catalogada, a la 
planta baixa del numero 52. La farmàcia Pradell és /a farmàcia més antiga 
documentada a Barcelona/ i S

1Ubica en els baixos d'un d'aquests edificis que ara es 
rehabiliten. 

Una altre edifici a destacar és on va néixer el pintor modernista Isidre Nonell. Avui són 
elements que porten molt temps per rehabilitar i que de fet el pla especial redistribueix 
el sostre edificable, previst a la normativa vigent de manera que disminueixen el que 
són els volums interiors de la parce/·la1 els volums edificats que hi ha a l'interior de la 
parce/·la1 i es re-ubiquen/ en una planta retranquejada en alçada de les façanes. 

És una manera de completar els volums de les càmeres d'aire d1aquests edificis, que 
ja existeixen/ amb els taulats i l'increment de fedificabilitat en alçada/ amb retranqueigl 
és a dir, uns metres cap a dintre. Es rehabiliten també les façanes/ es fan algunes 
modificacions per re-situar /es noves plantes productes de la rehabilitació/ i 
S

1incrementa l'alçada total d 1aquelles amb una dimensió equivalent a /es baranes que 
ja existeixen a fedifici. 

Aquest pla especial ja es va presentar a la comissió d'urbanisme corresponent. Tota la 
documentació la van tenir vostès a l'abast i per això necessitaríem informar d'aquest 
pla a la part decisòria. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella obra el torn 
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d'intervencions donant la paraula al Sr. Jordi Bordas, d'Unitat per Barcelona. 

El Sr. Jordi Bordas i Villalba d'Unitat per Barcelona declara el seu vot en contra en 
aquesta proposta, sobre tot perquè, si bé celebra que es mantingui la farmàcia i que es 
defensi, no entén la modificació que pateix la casa Nonell, i perquè l'increment 
d'alçada privarà l'entrada de més sol al carrer, on ja falta llum. 

El Sr. José Carlos Casanova i Losilla, d'Iniciativa per Catalunya Verds- Esquerra 
Unida i Alternativa troba positiva la reforma sempre que serveixi per tenir més 
habitatge per la gent i no més hotels com s'acostuma a fer, però que aquesta reforma 
sobrepassa el volum d'edificabilitat permès. Per tant, a l'espera de l'informe que 
Patrimoni de l'ajuntament ha de fer, el vot del seu grup és contrari. 

El Sr. Ramon Molist Godó, del Partit Popular de Catalunya expressa que el seu 
grup votarà a favor. 

El Sr. Nacho Cano i Vidal diu que el posicionament del grup socialista és favorable. 

El Sr. Joan Anton Sfmchez i de Juan, vicepresident del Consell Plenari de Ciutat 
Vella agraeix els vots favorables dels grups, el vot del grup d'Iniciativa, a l'espera de 
l'informe de Patrimoni, i lamenta el posicionament dels grups que han votat en contra. 

La Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa al 
següent punt de l'ordre del dia, la PART D'IMPULS I CONTROL, amb la primera 
proposició a càrrec d'Unitat per Barcelona, i dóna la paraula al Sr. Jordi Bordas. 

El Sr. Jordi Bordas i Villalba exposa que una de les problemàtiques comentades en 
els consells de barri per molts veïns i veïnes d'aquest districte es la interferència 
negativa del turisme en el districte i en el seu dia a dia. 

Que a partir de l'u de novembre passat va entrar en vigor l'impost sobre estades 
d'establiments turístic, que té per finalitat el foment del turisme i d'altres activitats, i que 
com aquest ajuntament aplicarà un recàrrec d'u amb cinquanta a les reserves 
hoteleres i a les pernoctacions, es fa la següent proposició: 

"Que el present districte de Ciutat Vella insti a que les institucions i organismes 
públiques o privades que rebin part de la recaptació de I'ISSET (Impost sobre estades 
en establiments turístics), destinin una part proporcional del percentatge que generi la 
seva recaptació al districte, respecte a la resta de districtes de la ciutat, per 
desenvolupar mesures de racionalització i minimització de l'impacte del turisme als 
barris de Ciutat Vella, de forma consensuada amb les propostes sorgides en els 
Consells de Barri del districte". 

El Sr. José Carlos Casanova i Losilla, del grup municipal d'Iniciativa Verds -
Esquerra Unida i Alternativa, en línia amb totes les propostes i el funcionament amb 
temes d'aquest estil, sobre el turisme i les taxes turístiques, diu que el seu grup hi està 
a favor. 

La Sra. Elisabeth Jiménez Cara, del grup municipal del Partit Popular diu que cal 
saber primer quant es recapta amb la taxa turística, com es separarà el recaptat a 
Ciutat Vella de la resta de Barcelona i de quina quantitat es tracta, però estan d'acord 
en què una part de la recaptació s'inverteixi en el districte, encara que millor dirigida a 
augmentar la qualitat de vida dels veïns i comerciants. Per aquesta raó el grup 
s'abstindrà. 
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La Sra. Ma José Arteaga i Muñoz, del grup municipal socialista diu que estan 
d'acord amb la proposició del grup municipal d'Unitat per Barcelona, i recorda que el 
passat dia 5 de juliol, amb el vot favorable de tots els grups polítics menys l'abstenció 
del Partit Popular, es va aprovar la proposició del grup municipal dels socialistes, on es 
demanava la creació d'un fons específic destinat a la millora de la qualitat de vida dels 
veïns i veïnes de Ciutat Vella, amb els recursos derivats de la recaptació de l'impost 
sobre les estades en establiments turístics. Per això voten favorablement. 

La Sra. Anna Lliuró i Serra ratifica que el grup de govern del districte ja ha fet explícit 
a tots, en el document del programa d'actuació del districte, que es crearà un fons a 
partir de l'import que correspongui d'aquest impost per al districte de Ciutat Vella, 
destinat a millorar la qualitat de vida dels seus veïns i veïnes. El posicionament del 
grup de govern és a favor. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella anuncia que, 
amb el vot favorable de tots els grups, menys el del partit popular, queda aprovada 
aquesta proposició, i es passa a la següent proposició, d'Iniciativa Verds - Esquerra 
Unida i Alternativa. Atorga la paraula a la consellera Rut Garrido. 

La Sra. Rut Garrido i García resumeix la proposició del seu grup referida als 
desnonaments dient que a l'estat espanyol van arribar a ser, durant el 2.011, de 159 
diaris. Que el Consell General del Poder Judicial pronostica que a finals de 2.012 
estarem en 100.000 execucions hipotecàries, que voldrà dir que s'hauran dut a terme 
unes 400.000 execucions hipotecàries al llarg de tot el que portem de crisi. 

Estem en una situació en què hi ha un consens per part de tothom respecte a aquest 
problema i en què les administracions, més properes a la ciutadania, s'han d'implicar 
directament. 

Que el 15 de novembre, el Partit Popular va aprovar un Reial Decret dirigit a posar una 
gasa a la ferida, dirigida a col· lectius molt i molt concrets, per tant a una minoria dels 
afectats per aquesta qüestió. 

Per això, es presenta aquesta proposició per tal que l'Ajuntament de Barcelona prengui 
part en la situació, amb els següents punts: 

1. Que el districte de Ciutat Vella insti al govern municipal a demanar al govern de 
l'Estat, primer de tot una suspensió dels desnonaments de la residència 
habitual al que es puguin acollir tots e/ s col· lectius veritablement vulnerables. 

2. Que aquesta suspensió es mantingui fins que no es promulgui una nova 
normativa hipotecària d'enjudiciament civil adaptada a /es directives de la Unió 
Europea en defensa dels consumidors, i de regulació del sobre endeutament 
de /es persones físiques, que contempli la dació en pagament com una forma 
d'extingir els deutes amb /es entitats bancàries i la possibilitat de permanència 
del deutor en el domicili de/litigi sota una formula de lloguer social. 

3. Que fins que no es decreti la suspensió descrita, el districte insti al govern 
municipal a prendre les següents accions: 

• Sol· licitar al jutge degà del partit judicial que faci arribar als serveis 
socials municipals una relació dels processos judicials que podrien 
finalitzar amb el llançament de /es persones demandades. 

• Assessorar als afectats pels processos d'execució hipotecària en /es 
oficines d'atenció d'habitatge o a l 'oficina d'atenció al consumidor. 
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• Deixar d'operar amb aquelles entitats bancàries que promoguin 
desnonaments de la residència habitual de persones empadronades en 
aquest municipi. Aquest cessament d'operacions es realitzarà de forma 
immediata per aquests productes bancaris no subjectes a cap tipus de 
penalització per rescissió contractual. 

• Ordenar a la guàrdia urbana que deixi de donar suport a la policia 
judicial en l'expulsió de persones empadronades en la seva residència 
habitual. 

4. Que s'insti al govern municipal a notificar aquests acords a la delegada del 
govern de l'Estat a Catalunya, al president del Congrés dels diputats, al jutge 
degà del partit judicial, al cap de la policia local i als directors de les entitats 
bancàries que disposin d'oficines en aquest terme municipal". 

El Sr. Jordi Bordas i Villalba, d'Unitat per Barcelona, declara que el vot del seu grup 
serà favorable. 

La Sra. Elisabeth Jiménez Cara, del grup municipal del Partir Popular considera 
que hi ha un punt conflictiu, que és el fet d'ordenar a la guàrdia urbana que deixi de 
donar suport a la policia judicial, abandonant les seves funciones. Per això, el grup del 
Partit Popular s'abstindrà. 

El Sr. Nacho Cano i Vidal, del grup municipal socialista diu que el seu grup està al 
costat de les persones afectades per aquesta situació, i a favor de la dació en 
pagament i del dret a l'habitatge, per això van donar suport i impuls a una proposició 
de llei per garantir la màxima protecció legislativa de les persones i famílies afectades 
pel deute hipotecari, i per tant, el seu grup vota favorablement a aquesta proposició. 

El Sr. Joaquim Forn, primer tinent d'alcalde de l'Ajuntament de Barcelona 
comparteix l'esperit, però hi ha un punt, impossible de complir. Com a responsable de 
la guàrdia urbana, de la seguretat, es fa impossible assumir que s'ordeni a la guàrdia 
urbana que deixi de prestar suport a la policia judicial en el llançament de les persones 
empadronades, entre d'altres coses perquè moltes vegades hi ha una ordre del propi 
jutge que obliga a que actuï la policia. 

A l'octubre del 2.011, a través d'una proposició, es va declarar Barcelona ciutat activa i 
compromesa en la prevenció dels desnonaments per dificultats econòmiques. Es va 
crear una comissió mixta sobre llançaments a participació dels grups municipals, de 
les diferents entitats, i s'han pres mesures, com per exemple amb la plusvàlua que ha 
de pagar una persona desnonada, dient que no es cobrarien i s'intentaria repercutir-les 
en les entitats financeres. 

Del punt sobre deixar d'operar amb determinades entitats bancàries, cal a dir que a 
l'Ajuntament de Barcelona es treballa amb diferents entitats, no només com a 
dipositaris sinó també com a receptors de crèdits, per al propi funcionament. 

S'ha de trobar un redactat diferent en aquests dos punts i aleshores podríem donar-hi 
recolzament. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella atorga la 
paraula a la consellera Rut Garrida, d'Iniciativa Verd- Esquerra Unida i Alternativa. 

La Sra. Rut Garrido i Garcia inicia la intervenció: 

En primer lloc agrair els dos vots favorables, el d'Unitat per Barcelona i el del partit dels 
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socialistes. Jo voldria dir vàries coses. 

Una que hi ha desnonaments des de fa molts anys, això nosaltres també ho sabíem 
afortunadament perquè vivim en la realitat no vivim a part i vivim a la realitat; per tant 
això, nosaltres ja ho sabíem. 

Respecte a les qüestions que el Regidor Forn apunta, jo li diria dues coses: en primer 
lloc, la proposta que es fa respecte a la guàrdia urbana no és perquè es faci "dejación" 
de les seves funcions, ni mol menys, només en els casos de desnonament fins i tot el 
Sindicat Unitari de la Policia, ha expressat que donarà suport jurídic a aquells agents 
que es neguin a participar en aquestes operacions policials i jo no sóc jurista, no sóc 
advocada per tant, no sé quina dimensió té això però, que aquest sindicat s'hagi 
expressat d'aquesta manera a mi em diu em diu moltes coses, ... a mi, al nostre grup 
municipal ens diu moltes coses; per tant, alguna possibilitat hi pot haver. 

I després respecte a les operacions que vostè parlava amb les entitats financeres, a 
veure, jo crec en primer lloc que no podem fer l'exercici de veure qui s'ho aplica 
individualment i quina administració ho aplica perquè el poder d'una administració no 
és comparable amb el d'un particular. Això és una apreciació personal. 

Però, tot i això si hem de fer un exercici de coherència jo sí que li diré que existeix 
banca ètica, que no tots els bancs actuen igual i que hi ha moltes maneres de fer les 
coses. 

I per últim una apreciació, des del dia que vam presentar la proposició que va ser a la 
junta de portaveus del dia 27 de novembre, em penso que va ser el 27 de novembre la 
junta de portaveus, fins avui hi ha hagut en concret dos grups no diré quins, que s'han 
posat en contacte amb nosaltres per veure si podíem fer algun canvi, si no, ... finalment 
la resultant ha estat aquesta però el seu no. 

Per tant tampoc ara, jo no em sento amb la capacitat d'entrar a discutir amb vostès per 
poder arribar a un acord. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella declara que 
amb el vot favorable d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i Alternativa, del partit dels 
Socialistes de Catalunya i d'Unitat per Barcelona, i amb l'abstenció del partit popular i 
de Convergència i Unió, queda aprovada aquesta proposició. Passa a la tercera 
proposició que presenta el partit popular a través de la seva portaveu, la Sra. Elisabet 
Jiménez. 

La Sra. Elisabeth Jiménez llegeix la proposició directament: 

Atendiendo a que en nueve distritos de la ciudad se informó desfavorablemente el 
programa de actuación municipal2.012- 2.015 y que en siete distritos no se aprobó el 
programa de actuación del distrito 2.012-2.015. 

Atendiendo a que el PAM, el plan de actuación municipal 2.012- 2.015 fue aprobado 
definitivamente en la sesión plenaria del Consejo Municipal del ayuntamiento del 05 de 
octubre del 2.012 y que incorpora modificaciones respecto a la versión que se informó 
en el distrito, 

Atendiendo y entendiendo a que el programa de inversiones municipales 2.012 -
2.015 aún no ha sida aprobado, presentamos la siguiente propuesta: 

"Que el distrito de Ciutat Vella, exprese su rechazo al programa de actuación municipal 
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2.012- 2.015 aprobado en el Gansejo Municipal del Ayuntamiento de Barcelona, en 
sesión del 05 de octubre del2.012". 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella atorga la 
paraula als grups municipals, començant per Unitat per Barcelona. 

El Sr. Jordi Bordas i Villalba diu que el vot del seu grup serà en contra perquè no 
s'entén la raó que motiva aquesta proposició. 

La Sra. Rut Garrido i Garcia, d'Iniciativa Catalunya Verds - Esquerra Unida i 
Alternativa declara que s'abstindran ja que no poden votar en contra, perquè el seu 
grup municipal, al ple de l'ajuntament al qual fa esment la proposició, va votar en 
contra. 

El Sr. Albert Rodríguez, del partit socialista explica que no aprovaran la proposició 
perquè, gràcies a l'exercici democràtic de negociació i de pràctica de la política, van 
arribar a uns acords que han permès l'abstenció del seu grup en el PAM. 

La Sra. Anna Lliuró diu que el posicionament del seu grup és en contra de la 
proposta, bàsicament perquè l'aprovació del programa d'actuació municipal 2.012 -
2.015 està precedida per un procés àmpliament participat pels ciutadans, les entitats i 
els mateixos grups municipals, i perquè no té cap sentit tornar a debatre un tema que 
ja ha estat degudament informat en els districtes, sotmès a votació i aprovat per 
l'Ajuntament de Barcelona. 

La Sra. Elisabeth Jiménez, del grup municipal del Partit Popular lamenta que el 
document definitiu del PAM 2.012- 2.015, aprovat a l'ajuntament el passat 5 d'octubre, 
no concreti les actuacions a realitzar a la ciutat ni als districtes durant el mandat, ni 
estableixi un calendari d'execució, ni la dotació econòmica per a cada una de les 
actuacions. 

Continua dient, que el grup municipal del Partit Popular va presentar una proposició en 
la passada Comissió de Presidència del juliol de 2.012, amb l'objectiu de què els plans 
d'actuació dels districtes, s'incorporessin a la fase d'exposició pública del Pla 
d'Actuació Municipal de la ciutat, tal i com s'havia fet en mandats anteriors, i que el 
govern de Convergència no ho va aceptar. 

El Sr. Albert Rodríguez, del grup municipal socialista explica que no és cert que el 
silenci es produeixi en un moment determinat com és una votació, que el vot en blanc 
o l'abstenció és també prou mesura per entendre que la ciutat necessita un projecte de 
ciutat. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella anuncia que 
amb el vot contrari d'Unitat per Barcelona, del grup municipal socialista i del grup de 
Convergència i Unió, i l'abstenció d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i Alternativa, 
queda rebutjada aquesta proposició. 

La presidenta passa al següent punt; una proposició presentada pel partit dels 
socialistes de Catalunya, i atorga la paraula al conseller, Sr. Dani Pio. 

El Sr. Daniel Pío i Gutiérrez explica que amb el decret 187 I 2.010 del 23 de 
novembre, s'aprovava la inspecció tècnica dels habitatges, que obliga a les comunitats 
de propietaris i als propietaris verticals d'edificis a la realització d'una inspecció amb 
l'obtenció del corresponent informe tècnic (IT) de l'edifici; que el caràcter obligatori 
d'aquestes inspeccions i del certificat d'aptitud en el cas d'edificis anteriors a 1.930 
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s'ha de fer efectiva abans del 31 de desembre, i que la quantitat d'edificis de Ciutat 
Vella que pertany a aquesta categoria, és molt elevada i es correspon amb famílies 
amb rendes baixes. 

Per tot això presenten la següent proposició: 

"Que s'insti a l'administració competent de la Generalitat de Catalunya a establir un 
programa d'ajuts a la rehabilitació per donar compliment a la IT o, que el govern 
municipal prengui els programes de rehabilitació, perquè aquestes comunitats es 
puguin acollir amb línies de subvencions que els hi permeti garantir un bon 
manteniment de les seves finques. 
"Que el govern del districte de Ciutat Vella, abans del proper plenari, realitzi una 
campanya de comunicació de la nova legislació vigent i informi de les noves 
indicacions per tal que les comunitats de veïns i veïnes dels edificis de Ciutat Vella es 
puguin protegir de la possible instal·lació d'habitatges turístics en els seus edificis." 

La Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella dóna la 
paraula als grups municipals. Intervé primer el grup municipal d'Unitat per Barcelona. 

El Sr. Jordi Bordas diu que el seu grup votarà a favor i espera que el partit dels 
socialistes, amb aquesta negociació que s'està fent amb el pla d'usos, recordi que és 
per a què el pla d'usos sigui més exigent. 

El Sr. Rubén Fernando Costa, del grup municipal d'Iniciativa Verds - Esquerra 
Unida i Alternativa declara que el vot del seu grup també serà favorable i agraeix al 
grup municipal socialista que hagi acceptat la transaccional que canviava el establir 
una moratòria de quatre anys, per establir un programa d'ajut a la rehabilitació i donar 
compliment a la IT. 

La Sra. Elisabeth Jiménez, del grup municipal del partit popular es pronuncia en el 
sentit de què el seu grup ja havia presentat en aquest consell vàries iniciatives per a 
atorgar ajuts a la rehabilitació de finques; que no desitgen que s'instal.lin més 
apartaments turístics en finques de veïns i per aquests motius votaran a favor de la 
proposta. 

La Sra. Anna Lliuró, del grup municipal de Convergència i Unió comunica que el 
sentit del vot del seu grup és en contra de la proposta, per vàries raons: la Generalitat 
de Catalunya està redactant un text que reforma en profunditat el decret actual 
d'inspecció tècnica d'edificis perquè els resultats de l'aplicació són de fracàs absolut, a 
més, el Pla Dintre justament va a buscar finques amb greus deficiències, per instar als 
propietaris a complir amb les obligacions que tenen amb les seves propietats i fer 
aflorar els casos greus d'infrahabitatges, lligats sovint a problemàtiques que s'atenen 
des dels serveis socials, i per acabar, recordar que no hi pot haver llicències noves 
d'habitatge d'ús turístic a Ciutat Vella. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella agraeix totes 
les intervencions i anuncia que, amb els vots favorables de tots els grups municipals 
menys el del grup de Convergència i Unió, que votaria en contra, s'aprova la 
proposició presentada pel grup municipal dels socialistes. 

Passa la sessió al següent punt de l'ordre del dia, amb un prec presentat per Unitat 
per Barcelona, i dóna la paraula al seu conseller, el Sr. Jordi Bordas i Villalba, qui 
presenta el següent prec, envers a la petició de diferents grups de disposar d'un llistat 
dels locals buits al districte: 
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"Que un cop pengessin el llistat dels locals buits del nostre districte, un dels criteris a 
l'hora d'assignar un local a una entitat, sigui la seva participació o no en els òrgans de 
participació del districte." 

La Sra. Anna Lliuró i Serra explica que gairebé està enllestit un cens de locals de 
Ciutat Vella, propietat de l'administració, justament per poder donar sortida a la 
demanda de locals que hi ha al nostre territori, d'una manera objectiva, justa i 
racionalitzada. El cens de locals anirà acompanyat d'uns criteris de cessió que 
contemplaran, des del nombre d'associats, a la repercussió de la tasca de l'entitat, la 
implicació en el territori i la participació en els òrgans del districte, entre d'altres. 

Per tant, s'accepta el prec. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa al 
següent prec, presentat pel grup d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i Alternativa, i 
atorga la paraula al conseller Carles Casanova. 

El Sr. José Carlos Casanova comenta que des què inicialment el govern de la 
Generalitat, l'any 2.011, va anunciar el trasllat del Memorial Democràtic al Castell de 
Montjuic i atès que des de diferents sectors, partits i associacions de víctimes, no 
estaven d'acord amb aquesta decisió; atès que, entre els mesos de juliol i agost 
d'aquest any, la decisió es va ratificar i es va fer públic que s'optava per ubicar la nova 
seu del Memorial Democràtic a la plaça Bonsuccés, número 5, i que es va aprovar una 
proposició on s'acordava que el govern del districte elaborés un programa de 
recuperació de la memòria democràtica, per això, formulen el següent prec: 

"Que el govern del districte s'impliqui en les gestions davant de la Generalitat perquè el 
Memorial Democràtic, pugui començar a funcionar el més aviat possible a la nova seu 
de Bonsuccés." 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell dóna la paraula al conseller Jordi 
Galofré, qui en nom del govern anuncia l'acceptació del prec, i afegeix que està 
previst inaugurar la seu del Memorial Democràtic de la pl. Bonsuccés, 5 en els propers 
mesos. 

La presidenta del Consell passa al següent punt de l'ordre del dia amb un prec 
presentat pel grup municipal del Partit Popular, i dóna la paraula a la seva portaveu, 
la Sra. Elisabet Jiménez qui recorda la previsió de construcció d'una guarderia 
pública al carrer Andrea Dòria i del CEIP Mediterrània, també a la Barceloneta. També 
informa de què I'Asociación Plataforma CEIP Mediterraneo ha creat el projecte "Jocs i 
Més", avalat per quasi totes les entitats del barri, que facilitaria la vida a les famílies de 
la Barceloneta. La associació que ho presenta i promou és la que té més 
reconeixement del barri, a més d'una gran experiència en temes infantils i 
educacionals. 

Per tot l'exposat fan el següent prec: 

"Que desde el distrito de Ciutat Vella se dé soporte y ayuda al proyecto "Jocs i Més" 
presentada por registro por asociación Plataforma CEIP Mediterrània, para que esta 
sea una realidad lo antes posible." 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella atorga la 
paraula al conseller Sr. Pol Avinyó i Roselló, del grup de Convergència i Unió, qui 
comunica l'acceptació d'aquest prec, argumentant que la voluntat d'aquest ajuntament 
és donar suport a totes les iniciatives que surten de les entitats del barri, quan 
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l'objectiu és construir coses pel barri, i que en aquest context, el proper dia 11 de 
desembre es mantindrà una reunió amb l'entitat per tractar d'integrar les propostes 
formulades dins del projecte de gestió de l'equipament. Afegeix que s'informarà quan 
es faci la reunió. 

La Sra. Sara Jaurrieta, al següent prec, presentat pel grup municipal socialista, i 
dóna la paraula a la consellera Carolina Pallés i Calte qui referint-se al pla 
d'inspeccions del districte formula el següent prec: 

"Que el govern del districte de Ciutat Vella no privatitzi la inspecció de les activitats que 
desenvolupen a la Rambla, així com els usos del paisatge. 

Que executi la inspecció amb els recursos humans propis de l'Ajuntament de 
Barcelona. " 

La Sra. Anna Lliuró, consellera del govern addueix que en l'última sessió de Rambla 
Viva, de la qual també forma part el grup que presenta el prec, es va explicar el Pla 
d'inspecció de la Rambla, la direcció del qual recau en la coordinadora del Pla Cor i el 
director dels Serveis Jurídics i Inspeccions del districte, el procediment de tramitacions 
és públic i s'exerceix amb recursos humans de l'ajuntament, però s'ha fet un contracte 
de prestació de serveis amb una empresa externa per obrir unes fitxes de visualització. 

Per tant, no s'accepta el prec. 

La presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa a la següent pregunta, 
presentada pel grup municipal d'Unitat per Barcelona, i dóna la paraula al Sr. Jordi 
Bordas i Villalba qui argumenta que el districte de Ciutat Vella és un pol d'atracció de 
diferents moviments i persones; que un dels moviments són els espais culturals, com 
Freedonia, l'antic Teatre, la Virgen, etc; que amb la intenció de què s'ajudi a aquesta 
gent jove amb iniciatives culturals al districte, pregunten: 

"Sense tenir en compte les ajudes de /'/CUB, quines ajudes dóna el districte a aquests 
joves emprenedors per tal de poder insonoritzar, per exemple, els seus locals?" 

El Sr. Jordi Galofré, del govern informa que I'ICUB és qui té la competència sobre les 
ajudes d'insonorització dels locals i és el sector qui les atorga, no els districtes, però 
d'acord amb la voluntat de recolzament a les associacions culturals, se les acompanya 
i dóna suport perquè puguin desenvolupar la seva activitat, i no entrin en conflicte amb 
el dret del descans dels veïns. 

També informa de què en breu es presentarà un projecte en aquesta línia que la 
regidora, Mercè Hom s ja va avançar fa uns mesos. 

El Sr. Jordi Bordas demana rapidesa en les accions, donat que hi ha espais que ha 
citat que estan a punt de tancar per les problemàtiques que tenen. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella anuncia la 
següent pregunta, presentada pel grup d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i 
Alternativa, i atorga la paraula a la Sra. Rut Garrida. 

La Sra. Rut Garrido i Garcia, exposa que, amb la voluntat de presentar una 
proposició respecte als menjadors socials que pogués ser realment factible i dialogada 
amb tots els grups, tenint en compte el gran recapte d'aliments que s'ha fet fa tres o 
quatre dies i l'existència d'iniciatives per part d'entitats socials, com la de "Bon veí" del 
barri de la Barceloneta, la pregunta és: 
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"Com és possible que l'últim informe, que hi ha més o menys a l'abast, sigui d'octubre 
de 2.010?" 

El Sr. Jordi Galofré i Monleón, del grup de govern informa que es poden trobar al 
web reculls anuals dels plans de desenvolupament comunitari i iniciatives 
comunitàries, que l'ajuntament continua donant suport, conjuntament amb la 
Generalitat, a tots els plans de desenvolupament comunitari de la ciutat, tretze, per la 
renúncia del PICA del Casc Antic; també dóna suport a les iniciatives comunitàries que 
podrien donar lloc a un futur pla comunitari, i a totes les accions comunitàries que es 
promouen des dels serveis socials bàsics, cinquanta tres segons el recull de dades del 
2.011 . Els web's on es poden trobar són els de serveis socials o dels estudis i 
publicacions de l'Observatori Social de Barcelona. El Sr. Galofré continua dient que, en 
un proper plenari o òrgan corresponent, es pot parlar de l'acció comunitària que s' està 
duent a terme a la ciutat. 

La Sra. Rut Garrido posposa la presentació de la seva proposició fins a disposar 
d'informació més completa i succinta i el Sr. Jordi Galofré Monleón s'ofereix a 
col.laborar en la búsqueda de dades específiques. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell passa a la pregunta del grup 
municipal del partit popular, amb la intervenció de la consellera Elisabet Jiménez. 

La Sra. Elisabeth Jiménez exposa que, tenint coneixement de la contractació d'una 
empresa privada per a realitzar inspeccions als comerços de La Rambla, formulen la 
següent pregunta: 

"¿Qué criterios van a seguir para realizar dichas inspecciones?". 

La Sra. Anna Lliuró, del govern explica que el pla d'inspecció de la Rambla té com a 
gran objectiu ser un element de transformació del paisatge urbà, a través d'una feina 
planificada i prioritzada que passa per establir tres nivells d'actuació: 

o Un primer nivell que actuarà de forma immediata, novembre -desembre, on es 
prioritza l'ocupació de l'espai. Suposa poder valorar l'ocupació de floristes, 
quioscos i vetlladors, els productes a vendre, en el cas específic dels antics 
ocellaires i floristes, i la revisió d'alguns elements del paisatge urbà, com els 
cartells en via pública, en façana i en brancals. 

o Un segon nivell, a mig termini, en el període de 2.013, es planificarien les 
accions semestralment, incorporant a les endegades en el nivell u, aspectes 
com habitatges d'ús turístic, fires i pública concurrència. 

o I un tercer nivell, a mig i llarg termini, que suposaria treballar en possibles 
modificacions de normativa per adequar-nos a les noves necessitats i context 
de La Rambla. 

Acaba dient que tots els grups municipals amb representació en aquest consell plenari 
formen part del Rambla Viva, òrgan on ja es va explicar el pla d'inspecció a la Rambla, 
i on es va lliurar tota la documentació. 

La Sra. Elisabeth Jiménez Cara respon fent l'apreciació de què contractar inspectors 
privats per activitats que ja han passat pel Pla Cor, és una pèrdua de temps i diners, i 
que siguin inspectors privats a La Rambla, suposa un greuge per a la resta de zones 
del districte. Per això canvia la formulació de la pregunta per la següent: 
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¿Qué criterios han seguido para no inspeccionar los setenta comercios que el partido 
popular hemos denunciada al distrito y al ayuntamiento? 

La Sra. Anna Lliuró i Serra respon que no s'ha contractat inspecció, que és una 
qüestió d'autoritat i no es pot contractar. Es contracta una prestació de serveis, que 
consisteix en fer una visualització, unes fotografies, una documentació. 

La Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa a la 
següent pregunta que presenta el conseller Daniel Pio. 

El Sr. Daniel Pío i Gutiérrez, del partit dels socialistes de Catalunya diu que 
l'evidència de diversos documents urbanístics de l'àmbit de la Barceloneta, va impulsar 
a l'Ajuntament de Barcelona a revisar i refondre en un document tota la normativa 
urbanística vigent actualment, entre el PERI aprovat al 1.985, la seves successives 
modificacions del 92 o 99, i la planificació del pla general metropolità del2.007. 

Per això, i d'acord amb el que disposa el Reglament d'organització i funcionament del 
Districte de Ciutat Vella, preguntem el següent: 

"Quan té previst el govern del districte presentar en aquest plenari, el document o text 
refós del planejament urbanístic de la Barceloneta, per tal de realitzar el corresponent 
procés participatiu i la posterior presentació i aprovació?" 

Contesta la consellera del govern, Sra. Anna Lliuró informant que es duen a terme els 
treballs de redacció per a la modificació i refós del planejament urbanístic en l'àmbit 
territorial de la Barceloneta; s'ha de disposar d'un document tècnic, que no incorpori 
articles obsolets que fan referència a objectius assolits en l'actual PERI, que pugui 
adaptar-se a la realitat existent, i que es pugui refondre en un text únic la normativa 
dels planejaments existents d'aplicació a l'àmbit. En el mes de desembre es farà una 
reunió amb entitats de la Barceloneta per presentar el contingut del document i donar, 
a partir d'aquí, un termini raonable per valorar i I o esmenar les propostes. 

La voluntat és fer-ne la participació abans de fer qualsevol aprovació per garantir que 
el document contingui les aportacions veïnals, i un cop s'assoleixi aquest objectiu, el 
document seguirà el procediment d'aprovació que correspongui, davant de l'òrgan 
competent per fer-ho. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa al 
següent punt de l'ordre del dia, el seguiment de les proposicions. 

Té la paraula el conseller Carlos Casanova i Losilla, d'Iniciativa Verds - Esquerra 
Unida i Alternativa que sol.licita fer el seguiment de la proposició aprovada el 6 
d'octubre del 2.011, en la qual s'instava al govern del districte a mantenir els criteris i 
regulacions actualment vigents respecte als establiments hotelers i als apartaments 
turístics al districte de Ciutat Vella, per garantir l'objectiu bàsic de convivència en la 
vida veïnal. 

La Sra. Anna Lliuró respon en representació del grup de govern que, com en 
anteriors ocasions en què ja s'havia presentat el seguiment d'aquesta proposta 
d'acord, la funció de les propostes d'acord segueixen el camí de ser informades a la 
Casa Gran. 

La presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa al següent seguiment de 
proposició, presentat per la consellera Elisabet Jiménez, del grup del Partit Popular. 
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La Sra. Elisabeth Jiménez recorda la proposició presentada al ple del 3 de maig de 
2.012, on es demanava que "se nos faci/itase todos los expedientes de la actuación de 
rehabilitación de las fincas correspondientes al plan de barrios de la Barceloneta, tanto 
en aquellos casos en que se hubiese concedida como denegado, y que se adquiriese 
el compromiso de crear un fondo para atender a las 45 fincas que quedaron fuera de 
la actuación ". 

La Sra. Anna Lliuró afirma que ja s'ha fet entrega d'aquesta documentació i consulta 
si no és suficient, doncs si cal ampliar-la, s'ha de saber en quin sentit. 

La Sra. Elisabeth Jiménez manifesta que fa una setmana que han rebut un dossier 
de 120 pàgines que no els satisfà, i argumenta el perquè amb dos exemples: de la 
plaça del Mar, 1 -4, consta que el projecte no es va presentar, i se'n van presentar dos, 
el primer va ser desestimat i això va obligar a la comunitat de propietaris a fer una 
despesa de 17.000 euros en la confecció d'un altre pressupost, i el segon exemple es 
refereix al carrer Maestrança, 59, del qual es va presentar la petició de subvenció el 14 
de maig de 2.01 O, i el 9 de novembre de 2.011, l'edifici va canviar de propietari, a favor 
d'una empresa immobiliària, fet expressament prohibit, doncs no es pot canviar la 
titularitat durant 5 anys, des que es concedeix la subvenció. 

La Sra. Jiménez enuncia dues preguntes: 

o "¿Por qué no se entregó documentación sellada con fecha, a todos los que 
fueron a pedir la subvención? 

o ¿Por qué, só/o después de haber presentada nuestra propuesta, salieron por 
correo las cartas exactamente iguales de denegación de subvención y 
tota/mente fuera de p/azo?" 

La Sra. Lliuró sosté que les dades són rigoroses, però hi ha casos puntuals que es 
poden revisar, i que els interessats de les finques han estat prèviament informats i 
saben de la disponibilitat per parlar-ne amb els treballadors del pla de barris i la 
Regidoria. Li expressa a la Sra. Jiménez que poden fer arribar al grup de govern les 
deficiències detectades. 

La Sra. Sara Jaurrieta, presidenta del Consell passa al següent punt de l'ordre del 
dia, el seguiment de la proposició del grup municipal socialista, i atorga la paraula al 
conseller Daniel Pío. 

El Sr. Daniel Pío i Gutiérrez recorda que es va aprovar la proposició del seu grup 
municipal que era: 

"que el govern del districte de Ciutat Vella informi de les gestions realitzades per a la 
realització d'aquesta proposició del grup municipal del partit socialista de Catalunya. 
Que es compleixin els acords establerts amb la Fundació Privada de l'Hospital de Sta. 
Creu i St. Pau per poder construir la nova escola bressol al carrer Andrea Dòria del 
barri de la Barceloneta i dotar dels recursos econòmics necessaris a la seva posta en 
marxa en aquest mandat, aprovada el 03 de maig del 2. 012, en el plenari del consell 
municipal del districte de Ciutat Vella. 

El Sr. Jordi Galofré Monleón del grup de govern assegura que ha buscat l'ordre del 
dia del consell del dia 05 de juliol i, efectivament ho van preguntar, vostès, el grup 
d'Iniciativa i el grup d'Unitat per Barcelona i repeteix la mateixa resposta, que els 
arguments sobre els que se sustenten són les dades, que tenim propostes alternatives 
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sumada a una proposta veïnal, i per tant hi ha altres prioritats, però que de moment es 
fa el local. 

El Sr. Daniel Pio assegura que seguiran preguntant. 

La Sra. Sara Jaurrieta, Presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa a 
l'últim punt de l'ordre del dia, les DECLARACIONS INSTITUCIONALS i explica que 
n'hi ha dues, la presentada per Unitat per Barcelona, que ara es llegirà, i una altra 
aprovada del grup d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i Alternativa, en contra de la 
violència domèstica. 

El portaveu d'Unitat per Barcelona, Sr. Jordi Bordas pronuncia directament la 
declaració institucional: 

"Aquest consell plenari, d'acord amb el que estableixen els articles 60.6 i 65, 73.5 i 
1 00.1, vol manifestar el seu posiciona ment i aprovar el següent, 

o Primer, refermar la declaració de Barcelona com a ciutat activa i compromesa 
en la prevenció dels desnonaments per dificultats econòmiques i en defensa 
del dret a l'habitatge. 

o Segon, manifestar la urgència de treballar conjuntament amb totes les 
administracions per definir i acordar les mesures necessàries, per tal d'evitar 
els desnonaments de les famílies en situació d'insolvència sobrevinguda i 
involuntària, evitant les situacions de desempara habitacional. 

o Tercer, reiterar la necessitat de negociar amb les entitats financeres i amb el 
govern de l 'Estat Espanyol una fórmula per la cessió d'ús dels seus immobles 
situats a la Ciutat de Barcelona o a la seva àrea metropolitana com habitatges 
públics per emergències socials. 

o Quart, instar al govern de l'Estat a aprovar una modificació de la regulació 
hipotecària que inclogui la figura de la dació en pagament, de manera que en 
els casos de residència habitual, si el banc executa l'hipoteca i es queda amb 
l'habitatge, el deute quedi liquidat tal com succeeix en altres països de la Unió 
Europea. 

o Cinquè, instar al govern de l'Estat i les entitats bancàries a suspendre 
caule/arment, els desnonaments fins que no es faci la modificació de regulació 
hipotecària per incloure la dació en pagament. 

o Sisè, instar al Ministerio de Economia y Competividad a flexibilitzar els supòsits 
del Reial Decret Llei 612012 per ser considerat dins del llindar d'exclusió i que 
/es entitats bancàries esdevinguin subjectes passius a l'hora de pagar la 
plusvàlua. " 

La presidenta del Consell Plenari de Ciutat Vella passa la paraula a la Sra. Rut 
Garrido del grup d'Iniciativa Verds - Esquerra Unida i Alternativa per a què doni lectura 
a la Declaració Institucional. 

La Sra. Rut Garrido i García fa la lectura de la declaració institucional, posant 
prèviament en memòria de tots, que el dia 25 de novembre és el dia internacional de 
rebuig de la violència contra les dones. La declaració institucional demana que el 
Plenari de Ciutat Vella acordi: 
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o "Reiterar el compromís del districte en la lluita contra qualsevol expressió de 
violència masclista, situant en el centre de les prioritats municipals les 
polítiques de gènere i l'abordatge integral de la violència masclista. 

o Mantenir la proximitat i l'equilibri de les intervencions en tots els districtes de la 
ciutat a través del circuit Barcelona contra la violència vers les dones i els deu 
circuits territorials que enguany celebren l'onzè aniversari, i han esdevingut una 
eina pionera en la prevenció de la violència masclista a la nostra ciutat. 

o Referenciar l'acord ciutadà per una Barcelona lliure de violència vers les dones, 
com una experiència singular de la nostra ciutat, que implica responsables 
polítics i agents socials, en l'articulació d'un espai públic compartit per tal de 
donar respostes a l'abordatge de la violència masclista des d'una perspectiva 
de drets i coresponsabilitat. 

o Enfortir, promoure i garantir la continuïtat del treball que duen a terme les 
entitats socials i de dones, com un instrument bàsic per lluitar contra la 
violència masclista. 

o Enfortir els instruments de co/·laboració i cooperació entres les administracions 
públiques en relació a les polítiques públiques d'eradicació de la violència 
masclista. 

o Tenir en compte totes les iniciatives que promou el consell de dones de Ciutat 
Vella, que tenen per finalitat treballar per aconseguir una més gran qualitat de 
vida per a /es dones. 

o Que es tinguin en compte les necessitats i la visió de les dones en l'urbanisme, 
per l'empoderament i la visibilització de les dones i les seves aportacions i 
creativitat, i per promoure una escola ca-educativa que eviti la discriminació i 
les relacions abusives. 

Totes elles fites en la línia d'eradicar /es discriminacions i la violència masclista. 

Finalment, tenir un record especial per a totes les dones que han patit i pateixen 
violències masclistes." 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la presidenta dóna per finalitzada la sessió del 
Consell Plenari del Districte de Ciutat Vella a les 21 hores 55 minuts. 

La qual cosa certifico en la meva condició de secretari del Districte (per delega ió del 
Secretari General). 

Barcelona, a 20 de febrer de 2013 

LA PRESIDENTA 

Sara Jaurrieta i Guarner 
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